
Oroszlány Város Önkormányzata 

 Képviselő-testületének 

 Művelődési, Oktatási és Sport  

 Bizottsága 

 

2/2019. MOSB ülés 

 

JEGYZŐKÖNYV 
 

Készült: a Művelődési, Oktatási és Sport Bizottság 2019. február 20-ai, rendkívüli, 

nyílt üléséről 

 

Az ülés helye: Oroszlányi Polgármesteri Hivatal, I. emeleti tárgyalóterem 

 

Jelen voltak: Székely Antal elnök, Farnadi Lászlóné, Jugovics József és dr. Mátics István 

bizottsági tagok 

 

Távol voltak: Molnár István, Orbán Ferenc és Szabó Mihály bizottsági tagok 

 

Meghívottként jelen volt: a mellékelt jelenléti íven szereplők 

 

 

Székely Antal elnök köszöntötte a megjelenteket és a bizottság ülését 14 óra 3 kor megnyitotta.  

Megállapította, hogy a bizottság határozatképes, mert a 7 fő bizottsági tagból 4 fő jelen volt.  

Javasolta, hogy a meghívóban szereplő előterjesztéseket tárgyalják. Jelezte, a meghívóban szereplő 1. 

napirendi ponthoz még nem érkezett meg a szakmai előkészítő, ezért azt nem 1. napirendi pontként 

fogják tárgyalni. 

 

14 óra 4 perckor Sólyom Jöran települési képviselő megérkezett a bizottság ülésére.  

 

Miután kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, kérte a bizottság tagjait, szavazzanak a 

napirendről. 

 

A bizottság a napirendet nyílt szavazással, 4 fő bizottsági tag részvételével, 4 igen szavazattal 

elfogadta, és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  
Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

11/2019. (II.20.) MOSB határozata 

a napirendről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 2019. 

február 20-ai, rendkívüli ülésén az alábbi napirendi pontokat tárgyalja:  

1. A Képviselő-testület 2019. február 26-ai, munkaterv szerinti ülése előterjesztéseinek megvitatása 

2. A TOP-5.3.1-16-KO1-2017-00003 azonosító számú, „A helyi identitás és kohézió erősítése 

Oroszlányban” című pályázatra vonatkozó tájékoztatás, illetve annak keretében partnerségi 

megállapodások létrehozása 

3. A bizottság 2019. évi munkaterve 

4. Kérdés, interpelláció 

 

Felelős: Székely Antal elnök 
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1. NAPIRENDI PONT:  A Képviselő-testület 2019. február 26-ai, munkaterv szerinti ülése 

előterjesztéseinek megvitatása 

 

 

Az Oroszlányi Közösségi Színtér és Könyvtár beszámolója az intézmény 2018. évi tevékenységéről 

 

Takács Tímea intézményvezető elmondta, a beszámolóban összefoglalta a tavalyi évi tevékenységüket 

mind szöveges, mind táblázatos formában. Intézménye nevében megköszönte a bizottság támogatását. 

 

Székely Antal elnök gratulált a 2018-ban végzett munkához, részletes a beszámoló. Sokrétű a feladat 

ahhoz képest, ahány alkalmazottja van a művelődési háznak. A bizottság és saját maga nevében is 

megköszönte ezt a munkát. 

 

Jugovics József bizottsági tag megjegyezte, az elmúlt egy-két évben nagyon színes és dús program volt. 

 

Székely Antal elnök felvetésére a fiataloknak szóló programokról, a fiatalok szórakozási lehetőségekkel 

kapcsolatos igényükről mondták el véleményüket. 

 

14 óra 10 perckor Dr. File Beáta jegyző megérkezett a bizottság ülésére. 

 

Miután további hozzászólás, módosító javaslat nem volt, Székely Antal elnök kérte, szavazzanak az 

előterjesztésről. 

 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 4 fő bizottsági tag részvételével, 4 igen szavazattal 

elfogadta, és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  
Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

12/2019. (II.20.) MOSB határozata 

„Az Oroszlányi Közösségi Színtér és Könyvtár beszámolója az intézmény 2018. évi 

tevékenységéről” című előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek „Az Oroszlányi Közösségi Színtér és Könyvtár 

beszámolója az intézmény 2018. évi tevékenységéről” című előterjesztést.  

 

Felelős: Székely Antal elnök  

 

14 óra 13 perckor Farnadi Lászlóné bizottsági tag elhagyta az üléstermet, a jelenlévő bizottsági tagok 

száma: 3 fő, így a bizottság határozatképtelenné vált. 

 

 

2. NAPIRENDI PONT:  A TOP-5.3.1-16-KO1-2017-00003 azonosító számú, „A helyi identitás és 

kohézió erősítése Oroszlányban” című pályázatra vonatkozó tájékoztatás, 

illetve annak keretében partnerségi megállapodások létrehozása 

 

Székely Antal elnök véleménye szerint a tájékoztatóban túl sok a nehezen értelmezhető kifejezés és 

mondat. 

 

14 óra 14 perckor Farnadi Lászlóné bizottsági tag visszajött az ülésterembe, a jelenlévő bizottsági tagok 

száma: 4 fő, a bizottság határozatképes. 

 

Székely Antal elnök elmondta továbbá, azt is mesterségesnek érzi, hogy a különböző városrészeknél, 

vagy társadalmi rétegeknél kiket és miket nevesítenek, vagy vonnak be egyáltalán a dologba. Kérte, hogy 

a képviselő-testületi előterjesztésnek ne ő legyen az előterjesztője, hanem valaki más.  
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Dr. File Beáta jegyző tájékoztatásul elmondta, a pályázathoz kapcsolódóan egy intézkedési terv 

készítésének előkészítési folyamatában vannak. Az előkészítési feladatokat vették át a hivatal ügyintézői. 

Ez a pályázat a civil életre, a civil szerveződésekre, a helyi értékek megőrzésére, összeszedésére, ezáltal 

rendezvényekre, eseményekre, illetve eszközfejlesztésre irányul. Az önkormányzat e pályázat keretében 

együttműködik az OKSZIK-kal. A pályázathoz tartozik bűnmegelőzési feladatellátás is, tehát a rendőrség 

a másik partner.  

Mint minden eus pályázatban, ebben a pályázatban is mérföldkövek, programvégrehajtási szakaszok 

vannak meghatározva. Indikátorok vannak, hogy miket kell teljesíteni ahhoz, hogy a pályázati pénzek 

elköltésének helyességét igazolni tudják (hány embert, hány szervezetet kell bevonni, hány ülést kell 

tartani, stb.). Az első mérföldkő február 28-a, ami az intézkedési terv megalapozásául szolgál. Adorján 

Anett a pályázati koordinátor természetesen aljegyző asszony felügyelet mellett. Összegyűjtötte a civil 

szervezeti tapasztalatokat, igényeket, a helyi értékekre, helyi hagyományokra alapozó rendezvények 

tartásának igényeit. Február 28-ai feladataik között szerepel, hogy mindazokkal a civil szervezetekkel, 

akik hajlandóak a pályázatban együttműködni, hajlandóak a helyi értékek megőrzésében közreműködni 

és ezáltal feladatot is ellátni, készüljenek együttműködési megállapodások. Ezen szervezetek listája 

szerepel az előterjesztésben városrészenként.  

Mivel ez egy önkormányzati pályázat, ezért a főbb döntéseknél képviselő-testületi döntés szükséges.  

Csak a művelődési bizottság elé terjesztette be ezt az előterjesztést, a civil szerveződések miatt, viszont 

valamennyi települési képviselő meg lett hívva a bizottság ülésére. A képviselő-testületi ülésre a két ülés 

közötti tájékoztatóba építené bele azt a döntést, amit a képviselő-testületnek meg kell hozni, azaz az első 

mérföldkő teljesítése érdekében az együttműködési megállapodások megkötése. 

 

Székely Antal elnök kérdésére - A pályázat miatt meg kell most jelölni ennél a döntésnél, hogy milyen 

szervezetekkel készítenek együttműködési megállapodást? Ugyanis az előterjesztésben az is szerepel, 

hogy ettől függetlenül bárki csatlakozhat. - Dr. File Beáta jegyző elmondta, igen, ez is egy indikátor 

szám. Tehát a pályázat kiírója meghatározza, hogy mennyi az együttműködő szervezeteknek az a 

minimum száma, amit kér a pályázatba. Oroszlányban szerencsére elég széles körű a civil szerveződés, 

úgyhogy az előterjesztésben több civil szervezet szerepel, mint az elvárt minimum. 

 

Székely Antal elnök nem értette annak a logikáját, hogy miért csak az óvárosi városrésznél van 

felsorolva az oroszlányi rendőrkapitányság.  

 

Dr. File Beáta jegyző elmondta, azért, mert székhely szerint az Óvároshoz tartozik a rendőrség. De elég 

lenne az is, hogy csak a városrészeket nem jelölve felsorolják azokat a civil szervezeteket, amelyekkel 

együttműködési megállapodást kötnek. Polgármester úr úgy tudja a testületi felhatalmazás alapján a 

megállapodásokat aláírni, hogyha nevesítésre kerülnek a szervezetek és az együttműködési megállapodás 

tartalma. Elmondta, minden civil szervezetet megkerestek, az előterjesztésben szereplő szervezetek adták 

magukat a pályázati munkához. 

Jugovics József bizottsági tag kérdésére – S akkor nekik mit kell ezzel kezdeni most? - elmondta, ebben 

a pályázatban lehet olyan városi rendezvények költségét beletenni, amit amúgy is tartanak 

(hagyományőrzés, városi rendezvények, civilek által kezdeményezett rendezvények, stb.). Van 

eszközbeszerzési lehetőség, melynek kapcsán az önkormányzatnak saját rendezvénysátra lehet, vagy 

esetleg még egy mobil színpadot be lehet szerezni, stb. A bizottságtól annyit kér, hogy  civil szervezetek 

körére hozzon egy döntést, hogy el tudja fogadni, hogy velük egy együttműködési megállapodás 

megkötésére kerüljön sor. Ez egy kötelező elem február 28-ig. 

Sólyom Jöran képviselő felvetésére – Mi van azokkal a civil szervezetekkel, akik majd a jövőben 

szeretnének ehhez a programhoz csatlakozni, amikor majd már tudják, hogy egyáltalán milyen feladatok 

megoldásáról lehet szó? - elmondta, véleménye szerint nem kizáró tényező. Csak az induláskor kell lenni 

egy civil  szervezeti körnek. 

 

Sólyom Jöran képviselő jelezte, a pályázattal kapcsolatos második tájékoztató ülésen volt jelen. 

Meggyőződése, hogy ha a civil szervezeti vezetők sokkal részletesebb tájékoztatást kaptak volna arról, 

hogy mi ennek az egész pályázatnak a lényege, akkor a civil szervezetek 80%-a itt tüsténkedne azért, 

hogy extra forráshoz jusson. Több mint 50 M Ft felhasználásáról van szó a pályázatban. Az 

önkormányzat civil támogatása az idei évben kb. 10 M Ft lesz. 
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Dr. File Beáta jegyző elmondta, a tájékoztatást a civilek megkapták a beszélgetéseken, civil 

rendezvényeken, közösségi civil megbeszéléseken. Felhívta a figyelmet arra, hogy ezt a pályázatot 

egyértelműen nem lehet ráhúzni az önkormányzati civil pályázatos támogatási rendszerre. A pályázat 

értelmében a rendezvények önkormányzati megvalósításban kell, működjenek. Pénzeszközt nem adhat át 

az önkormányzat. 

Az érdekek találkozhatnak a civilek érdekeivel, hogy ezek a rendezvények megrendezésre kerülhetnek, 

mert megvan rá a pénzügyi lehetőség, pénzügyi forrás. 

 

Székely Antal elnök felvetette, hogy fog működni a megvalósítás? A város megnyerte a pályázatot, 

teljesíti a pályázati feltételeket, kap hozzá egy szerződést.  

 

Dr. File Beáta jegyző elmondta, erre lesz az intézkedési terv. A képviselő-testület dönti el, hogy ez a 

forrás mire költődik. Az előterjesztésben szereplő civil szervezetek voltak azok, akik a felhívásra 

reagáltak, ők jelezték a részvételi szándékukat. Minden civil szervezet megkapta a tájékoztatást. 

 

Székely Antal elnök megjegyezte, az ő egyesületük nem kapott értesítést erről a pályázatról. 

 

Sólyom Jöran képviselő elmondta, a pályázat egyértelműen kimondja, hogy az identitás fejlesztésének, 

illetve a kapcsolat fejlesztésének a legfontosabb célterülete a jelenleg még szervezeti formában meg nem 

nyilvánuló érdekeknek a beszövése az egész rendszerbe. Tehát a meglévő és működő civil szervezetek 

saját tevékenységüknek megfelelően végzik a tevékenységeiket. A pályázat az ezek között a civil 

szervezetek között lévő kapcsolatokat szeretné még szorosabbra fűzni. Illetve olyan igények felszínre 

hozását, amire jelen pillanatban még nincsenek civil szervezetek. Tehát ez is cél lenne. A kérdőívből 

olyan kérdések kerültek ki, amelyek pont azt szolgálták volna, hogy a meg nem lévő dolgok kerüljenek 

felszínre, ezek legyenek felmérve. Lássa a döntéshozói kör, hogy mire kellene rámozdulni. Tehát pont 

azok a kérdések kerültek ki a kérdőívből, amelyek területeket hoztak volna ebbe az egész fejlődési 

folyamatba. Ez a pályázat elvileg ezt támogatná, tehát új területeket, illetve a meglévőknek a még 

szorosabb integrációját. Hozzátette, Oroszlányban 100-as nagyságrendben van  bejegyzett civil 

szervezet. 

 

Dr. File Beáta jegyző elmondta, tény, hogy mindenkihez valószínűleg nem fog eljutni az információ, de 

a nem szervezeti formában működő civil közösségek közül az OKSZIK-nál sokan megjelennek. Ugyanis 

az OKSZIK koordinálja a civil szerveződéseket, tehát az információs rendszerükben ott vannak ezek a 

szerveződések. 

 

Székely Antal elnök elmondta, nem látja az egésznek a folyamatát. Nem látja a kérdőív célját. Mit 

fognak belőle megtudni? 

 

Benyiczki Ágota intézményvezető jelezte, náluk az volt a baja a kolleganőknek, hogy tulajdonképpen 

alá kellene írni egy együttműködési megállapodást, amiről fogalmuk sincs.  

 

Sólyom Jöran képviselő elmondta, ki kellett volna szedni a pályázatból azokat az elemeket, hogy mik a 

céljai, milyen források állnak rendelkezésre, milyen módon lehet ezeket elkölteni és ehhez a megszólított 

szervezetek részéről milyen tevékenységet várnak el.  

 

Miután további hozzászólás, módosító javaslat nem volt, Székely Antal elnök kérte, szavazzanak a 

tájékoztató elfogadásáról. 

 

A bizottság a tájékoztatót nyílt szavazással, 4 fő bizottsági tag részvételével, 4 igen szavazattal 

elfogadta, és meghozta az alábbi határozatot: 
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Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

13/2019. (II.20.) MOSB határozata 

a TOP-5.3.1-16-KO1-2017-00003 azonosító számú, „A helyi identitás és kohézió erősítése 

Oroszlányban” című pályázatról szóló tájékoztatóról 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

elfogadja a TOP-5.3.1-16-KO1-2017-00003 azonosító számú, „A helyi identitás és kohézió erősítése 

Oroszlányban” című pályázat 1. mérföldkő teljesítésére irányuló feladatellátásról szóló tájékoztatást.  

 

Felelős:  Székely Antal MOSB elnök 

 

 

3. NAPIRENDI PONT:  A Képviselő-testület 2019. február 26-ai, munkaterv szerinti ülése 

előterjesztéseinek megvitatása 

 

Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés a lejárt 

határidejű határozatok végrehajtásáról 

 

Kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt. 

 

 

4. NAPIRENDI PONT:  A bizottság 2019. évi munkaterve 

 

Székely Antal elnök elmondta, helyben kiosztásra került a munkaterv. 

 

Kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, kérte, szavazzanak a munkaterv elfogadásáról.  

 

A bizottság nyílt szavazással, 4 fő bizottsági tag részvételével, 4 igen szavazattal elfogadta, és 

meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  
Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

14/2019. (II.20.) MOSB határozata 

a bizottság 2019. évi munkatervéről 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

elfogadta 2019. évi munkatervét. 

Felelős: Székely Antal elnök  

 

 

5. NAPIRENDI PONT:  Egyebek 

 

Kérdés, hozzászólás nem volt, Székely Antal elnök a bizottság nyílt ülését 15 óra 1 perckor bezárta. 

 

 

 K.m.f. 

 

 

 Székely Antal  

 elnök   bizottság tagja 

 


